
حجت الاسلام سیدمحمود علوی، روز گذشته طی 
سفری به قم در همایش طلاب و روحانیون قم که در 
سالن همایش های مرکز فقهی ائمه اطهار)ع( برگزار 

شد، شرکت کرد. 
وزیر اطلاعات با حضور در این همایش تأکید کرد: 
داعش دارای ایدئولوژی اعتقادی است که می خواهد 
آن را با آزادس��ازی دمش��ق و بغداد که زمانی مرکز 
خلافت اموی  ها و عباسی  ها بوده  به دنیا اثبات کند. 
نیروهای داعش در راس��تای عملک��رد صلاح الدین 
ایوبی، به عنوان یک الگو برای خود مبارزه با ش��یعه و 
هم پیمانان را در دستورکار دارند و بعد از آن به جنگ 

کافران می روند.
به گ��زارش ایلنا س��یدمحمود علوی گف��ت: اگر 
بخواهیم حرکت های فرهنگی اثرگذار داشته باشیم، 
رفع دغدغه های معیشتی لازم است و اگر بخواهیم 
شعار سال رهبری محقق شود، باید آن را با امنیت گره 
زد تا فرهنگ را در جامعه رقم بزنیم. در جامعه ای که 
براساس رفع دغدغه های معیشتی و امنیت، فرهنگ 
عبودیت ش��کل بگیرد فرهنگ ایمان��ی در فرهنگ 

اقتصادی تأثیر می گذارد.
وی با اشاره به جنگ سرویس های اطلاعاتی افزود: 
امروزه جنگ ارتش  ها به س��ر آمده و جای خود را به 
جنگ س��رویس  های اطلاعاتی و امنیتی داده است، 
بس��یاری از جنگ های امروز بر س��ر امنیت داخلی 
کشورهاس��ت و در جنگ س��رویس های اطلاعاتی 
و امنیتی تفاوت زیادی با جنگ ارتش  ها وجود دارد 
زیرا در جنگ سرویس  ها از افراد داخل کشور، دشمن 

علیه حاکمیت آن کشور استفاده می   کنند.
حجت الاسلام والمس��لمین علوی با بیان این که 
ناتوی سرویس های جاسوسی راه اندازی شده است 
ادامه داد: در زمان س��ابق اتحادی��ه ناتو یک اتحادیه 
نظامی به شمار می رفت و امروز هم آرام آرام اتحادیه 

سرویس  های اطلاعاتی درحال شکل گیری است.
وزیر اطلاعات، تجارت اطلاعاتی را جزو برنامه های 
اس��تکبار بر ش��مرد و اظهار داشت: س��رویس  های 
امنیتی، اطلاعاتی را که موردنیاز خودش��ان نیست، 
جمع آوری می   کنند و آنها را در اختیار سرویس های 
دیگر که به آن نیاز دارند قرار می  دهند و با این رویه، 

تجارت و سود های کلانی به دست می آورند .

علوی بح��ران س��وریه را یک جن��گ اطلاعاتی 
دانست و بیان کرد: س��رویس اطلاعاتی کشورهایی 
مانند عربستان، اردن، ترکیه و در رأس آنها سرویس 
اطلاعاتی اس��راییل و آمریکا در این کشور استارت 
جنگ اطلاعات��ی را زدند که زایی��ده آن داعش بود. 
نیروهای حزب الله در مقاطعی توانس��تند از طریق 
سرویس های اطلاعاتی نیروهای داعش را نابود کنند.

وی گفت: گروه تکفیری داعش با گروه  های مشابه 
تروریستی تفاوت دارد.

حجت الاسلام والمسلمین علوی با اشاره به آرامش 
در کشور بیان کرد: امنیت برای حوزه علمیه از وظایف 
دستگاه اطلاعات کشور اس��ت، طلاب و روحانیون 
باید دارای امنیت باشند، نباید برای هر بحث علمی 
پاسخ بدهند، امروز نظام جمهوری اسلامی مبتنی بر 
ولایت فقیه است. تفکر ولایت فقیه، زمانی می تواند به 
همه شبهات پاسخ دهد که در حوزه علمیه بتواند در 
کمال آرامش بحث های آزاد و دفاع از ولایت فقیه را 

نظریه پردازی کند.
علوی با بیان این که اساتید باید بتوانند با مباحث 
علمی در بحث تضارب آرا نظریه پردازی کنند، گفت: 
اگ��ر آرامش و اطمینانی در حوزه نباش��د خدمت به 

مباحث ولایت فقیه نیس��ت، بد ترین ظلم به ولایت 
فقیه این اس��ت که عرصه را برای بی��ان نظریه ها و 
بحث های آزاد بسته باشیم. مباحث پلورالیزم دینی 
نیاز به فکر ح��وزه دارد، مباحث جدی��دی را مطرح 
می کنند و اگر ح��وزه نتواند آن را پاس��خ دهد، فکر 

عده ای را به چالش  می کشند.
پاک ترین نیروهای وزارت اطلاعات، توده 

مردم هستند
در ادام��ه ای��ن س��فر وزیر اطلاع��ات ب��ه دیدار 
آیت الله جوادی آملی رف��ت و در ابت��دای این دیدار 
حجت الاسلام والمسلمین دکتر سیدمحمود علوی 
وزیر اطلاعات ضمن ابلاغ س��لام ریاس��ت محترم 
جمهور، دکتر حس��ن روحانی به محض��ر آیت الله 
جوادی آملی، گزارشی از فعالیت های وزارت اطلاعات 

در دوران تصدی خود بر این وزارتخانه را ارائه کرد.
وی تأکید داش��ت: وزارت اطلاعات بر س��ه محور 
ش��رع، اخ��لاق و قانون جمه��وری اس��لامی، همه 
فعالیت های خود را پی��ش می برد و نیروهای گمنام 
 این وزارتخانه، با جدیت درص��دد ایجاد یک امنیت

 کم هزینه برای کشور و نظام هستند.
همچنین جوادی آملی نیز در این دیدار تأکید کرد: 

اگر وزارت اطلاعات آنچه مربوط به امنیت اقتصاد و 
معیشت مردم می شود، مانند جلوگیری از اختلاس 
و احتکار و مفاس��د گمرکی را کنت��رل و مهار کند و 
مردم آثار این فعالیت ها را مشاهده کنند، خود مردم با 

وزارت اطلاعات همراه خواهند شد.
آیت الله العظمی عب��دالله جوادی آمل��ی در دیدار 
سیدمحمود علوی وزیر اطلاعات که دیروز در محل 
بنیاد بین المللی علوم وحیانی اسراء انجام شد، وزارت 
اطلاعات را یک وزارتخانه علمی دانست و گفت: کار 
اطلاعاتی یک کار پیچیده علمی است و پیچیدگی 
و علمی ب��ودن این وزارتخانه از این جهت اس��ت که 
کار این وزارتخانه، خیانت شناس��ی اس��ت و خیانت 
یک مسیر مشخص و روشنی ندارد. وزارت اطلاعات 
 وقتی می تواند موفق باشد که خیانت را به درستی و

 به هنگام شناسایی کند.
وی با تأکید بر همیش��گی بودن خطر اس��راییل، 
هوش��یاری هرچه بیش��تر وزارت اطلاعات در برابر 
توطئه های اسراییل را خواس��تار شد و افزود: تأمین 
امنیت اقتصادی و پیش��گیری از مفاسد اقتصادی از 
دیگر وظایف مهم وزارت اطلاعات است و اگر وزارت 
اطلاعات آنچه مربوط به امنیت اقتصاد و معیش��ت 
مردم می شود، مانند جلوگیری از اختلاس و احتکار 
و مفاس��د گمرکی را کنترل و مهار کند و مردم آثار 
این فعالیت ها را مشاهده کنند، خود مردم با وزارت 

اطلاعات همراه خواهند شد.
عضو مجلس خبرگان قانون اساسی رفع مشکلات 
اقتصادی و رفع بیکاری را از عوامل مهم ارتقای امنیت 
جامعه دانست و اظهار داش��ت: پاک ترین و بهترین 
نیروه��ای وزارت اطلاع��ات، توده مردم هس��تند و 
بس��یاری از کش��فیات وزارت اطلاع��ات مربوط به 

گزارش های مردمی است.
آیت الله جوادی آملی با بی��ان این مطلب که ایران 
با وجود قرار داش��تن در میدان مین از امنیت کامل 
برخوردار است، اذعان داش��ت: باید هر لحظه شاکر 
خداوند باش��یم که با وجود قرار داش��تن در میدان 
مین و تهدیدات همه جانبه، به برکت خون ش��هدا و 
مجاهدت های امام راحل، دارای امنیت کامل هستیم 
اما باید بدانیم فرصت هیچ اشتباهی را در این شرایط 

نداریم.

گپروی خط خبر

بستن عرصه برای بیان بحث های آزاد، بد ترین ظلم به ولایت فقیه است
وزیر اطلاعات در جمع روحانیون قم: 
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سخنگوی سپاه: 

برنامه ای برای انتشار عکس های 
حاج قاسم نداشتیم

انتش��ار تصاویری از 
سردار سلیمانی فرمانده 
نیروی قدس س��پاه در 
جبهه های نب��رد علیه 
داعش در ع��راق باعث 
انتش��ار گزارش های��ی 
در برخی از رس��انه های 

خارجی شده است؛ رس��انه هایی که می گویند این 
عکس ها نش��ان می دهد ایران به رغ��م ادعایش در 
ع��راق حضور نظامی دارد. س��ردار رمضان ش��ریف 
در گفت وگو با »ش��هروند« این ادعا را به ش��دت رد 
کرده و می گوید حضور حاج قاس��م تنها در راستای 

توانمندسازی مسلمانان این مناطق است.
فکر می کنم سپاه پاسداران حداقل در داخل کشور 
بازتاب های خوبی از انتش��ار گس��ترده عکس های 
سردار س��لیمانی گرفت. پیش از این درباره انتشار 

عکس ها برنامه ریزی کرده بودید؟
تا جایی که من می دانم هیچ برنامه سازمان یافته ای 
برای انتشار عکس های ایشان وجود نداشت و هنوز 
هم ندارد. اما باید به خاطر داشته باشیم که این روزها 
هر کس��ی یک گوشی تلفن همراه در دس��ت دارد و 
می تواند به وسیله آن عکس بگیرد. در عراق و سوریه 
هم همین طور است ضمن این که افراد زیادی در این 
دو جبهه به شخصیت سردار سلیمانی علاقه دارند و 
افتخار می کنند که با حاج قاسم عکس داشته باشند. 

اما به هرحال این موضوع سازمان یافته نبوده است.
به عنوان یک خبرنگار می دانم نزدیک شدن به 
ایشان و گرفتن عکس و حتی مصاحبه از سردار 
سلیمانی کار بسیار سختی اس�ت اما ظاهراً در 
خارج از کش�ور ای�ن س�خت گیری ها در مورد 

ایشان کمتر بوده است.
این طور نیس��ت به هرحال سردار س��لیمانی در 
خارج نیز برنامه خبری رسمی با خبرنگاران نداشته 
و مصاحبه ای نکرده است که عکس های آن منتشر 
ش��ود. این عکس ها مربوط ب��ه حضور ایش��ان در 
جبهه های مختلف اس��ت و کس��انی هم که عکس 
گرفته اند افراد عادی بوده اند که در آن مکان حضور 
داشته و براس��اس علاقه به سردار س��لیمانی از وی 

عکس گرفته و منتشر کرده اند. 
دلیل اصلی محبوبیت ایشان را در چه می دانید؟

ایش��ان به عنوان یکی از فرمانده��ان دوران دفاع 
مقدس چهره ای شناخته شده است و از سوی دیگر 
شجاعت وی برای حضور در صحنه های خاص باعث 
افزایش محبوبیت ایشان در میان مردم شده است، 
البته فرقی هم نمی کند چه شیعیان عراقی، ایزدی ها، 
کردها یا مردم اهل سنت سوریه که تحت ظلم و ستم 
گروه های تروریستی قرار گرفته اند به ایشان علاقه 
دارند و جوانان داخل کشور هم که احساسات پاکی 
دارند نسبت به شخصیت ایشان علاقه پیدا کرده اند. 
ش��خصیت ایش��ان هم برای جوانان جذاب اس��ت. 
حاج قاسم ش��خصیتی صادق و س��اده دارد. ایشان 
هم در دوره ام��ام)س( و ه��م در دوران مقام معظم 
رهبری ش��اخصه قابل توجهی ب��رای جامعه بوده 
است. همچنین نباید فراموش کنیم وقتی فردی با 
این صفات مطرح می شود باعث غرور جوانان ایرانی 

می شود که دارای سیرت پاکی هستند.
اما به نظر می رسد که برخی از رسانه های خارجی 
از ای�ن محبوبیت سوءاس�تفاده هایی کرده اند. 
پیش بینی این موضوع در مجموعه س�پاه شده 

بود؟
این که چرا خارجی ها از این عکس ها سوءاستفاده 
کرده ان��د بای��د گف��ت آنه��ا می خواهند حاش��یه 
ایجاد کنند، زی��را نقطه محوری ماموریت ایش��ان 
توانمندسازی مس��لمانان برای آزادس��ازی قدس 
است. جنگ های اخیر در لبنان و غزه هم معطوف به 
آزادسازی قدس و برای مبارزه با رژیم صهیونیستی 
است. ماموریت عمده ایش��ان همان توانمندسازی 
مسلمانان برای مبارزه با رژیم صهیونیستی است و 

مواردی که این رسانه ها می گویند ارزشی ندارد.

احزاب

صادق خ�رازی، دبیرکل حزب ن�دا: اخیرا، 
ش��ایعه ای مبتن��ی ب��ر کاندیدات��وری اینجانب 
در انتخاب��ات ١٣٩٦ را ب��ه صورت گس��ترده در 
شبکه های مجازی دامن زده اند که خرازی رقیب 
روحانی خواهد ش��د! من قاطعانه این ش��ایعه را 
نه تنها رد می کنم بلکه به کسانی که به این قبیل 
ش��ایعات دامن می زنند، عرض می کنم س��ابقه 
آش��نایی و رفاقت و دوس��تی من و جن��اب آقای 
دکتر روحانی را نمی دانند و متوجه نیس��تند که 
من با جناب آقای روحانی از چه هنگام مناسبات 
برادری و ش��اگردی و اس��تادی، داش��ته و داریم 
به ویژه که ایشان برادر بزرگ من بوده و همواره بر 
برادر کوچک خود لطف و محبت داش��ته و دارند. 
بی تردید، فقدان آگاهی گهگاه انسان را به اشتباه و 

انحراف می کشاند. )ایرنا(
احمد حکیمی پور، رئیس دوره ای شورای 
هماهنگی جبهه اصلاحات: همه اهداف بزرگان 
اصلاح طلب این است که ما بتوانیم فقط روی یک 
لیس��ت واحد برای انتخابات  س��ال آتی مجلس 
شورای اسلامی اجماع کنیم و هرکس بخواهد غیر 
از این عمل کند، ضداصلاح طلبان است. هم اینک 
١٩ گروه اصلاح طلب که بخش عمده ای از آنها با 
نام گروه های چپ پیش از انتخابات 7٦ شناخته 
می شوند در شورای جبهه اصلاحات قرار دارند و 
براساس قانون و فراهم کردن فرصت برای رقابت 

قانونی تلاش می کنند. )ایلنا(

سردار جزایری: 

 برای زدودن تروریسم از عراق 
همه  تلاش خود را به کار می بریم

معاون رئیس ستاد کل نیروهای مسلح گفت: 
جمهوری اسلامی ایران برحسب وظیفه اسلامی 
و انسانی و در راستای کمک به دولت و مردم عزیز 
عراق همه تلاش خود را برای زدودن تروریسم از 

این کشور اسلامی و همسایه به کار می برد.
به گزارش ایسنا، سردار سیدمسعود جزایری با 
بیان این مطلب افزوده است: حضور نظامی آمریکا 
و به اصطلاح ائتلاف ضد داعش در عراق بس��یار 
مغرورانه و فریبکارانه است. آمریکا درحالی ادعای 
جنگ با داعش را دارد که اسناد و شواهد حاکی از 
آن است که گروه تروریستی داعش دست پرورده 

سرویس های امنیتی این کشور است.

ادامه از صفحه اول

تساوي درستکار و بدکردار!
ما می خواس��تیم کمک��ی به آنها کنی��م تا در 
تیم های نظامی بازی کنند چون س��رمایه ملی 
بودند اما دیدیم در جامعه نظر مثبتی وجود ندارد. 
این افراد قانون را دور زدند و بعضاً هم رشوه دادند 
که ما دسترسی به واسطه ها نداریم ما پرونده ها را 
تکمیل کردیم و به مراجع قضایی دادیم و افرادی 
مانند پزشک، مرجع نظامی یا مدیران باشگاه ها 
ممکن است دست داش��ته باشند. این در حیطه 
نیروهای مسلح نیست و مراجع قضایی باید تصمیم 
بگیرند. از باشگاه ها می خواهیم در مورد افرادی که 
کارت معافی گرفته اند استعلام کنند.  وی در پاسخ 
به این سوال که آیا احتمال دارد قانونی وضع شود 
که برای کارت های معافی استعلام گرفته شود یا 
خیر، گفت: » نخیر، اصل بر این است که هرکس 
مدرکی از جمهوری اسلامی ایران می گیرد صحت 
دارد مگر این که خلافش ثابت شود چون این در 
ورزش بیش��تر بوده از باش��گاه ها می خواهیم که 
اس��تعلام بگیرند. س��ردار کمالی در مورد این که 
گفته می شود در رش��ته های غیر از فوتبال مانند 
والیبال هم کارت جعلی معافی وجود داشته است، 
عنوان کرد: ما به عنوان نیروهای مسلح هیچ چیزی 
را از مردم کتمان نمی کنیم و در اخبار هم می بینیم 
که عنوان می ش��ود باندهای جعل کارت خدمت 
سربازی دستگیر شدند. در ورزش های دیگر هم 
در س��ال های گذشته این مس��ائل بوده اما بدون 
جوسازی رسانه ای برخورد شده است که والیبال 

هم جزو آن بوده است.« 
این نحوه برخورد مصداقي از مشکلی است که 
در ابتداي یادداشت به آن اشاره شد. فرض کنیم 
که یک جوان فوتبالیس��ت در وضعیت مشمول 
خدمت بودن اس��ت. دو راه پی��ش روي او وجود 
دارد؛ اول رفت��ن ب��ه نظام وظیف��ه و معرفي خود 
به عنوان سرباز وظیفه، در این صورت یا باید برود 
س��ربازي یا در بهترین حالت در اختیار تیم هاي 
نظامي قرار مي گی��رد و حدود دو س��ال براي آن 
تیم ها به صورت مجاني بازي م��ی کند و پس از 
آن مي تواند به تیم هاي دیگر برود. روش��ن است 
تیم هاي نظامي قادر به جذب همه مش��مولین 
نیس��تند، لذا بهترین ها یا اف��راد دارای پارتی را 
برمي گزینند و بقیه باید ب��ه فعالیت هاي عادي 
سربازي مشغول شوند. راه دیگر، رفتن در مسیر 
جعل سند یا سندسازي غیرواقعي براي گرفتن 
معافیت از نظام وظیفه است. طبیعي است که این 
کار خرج دارد. ولي حتي اگر 20 میلیون تومان هم 
خرج کنند م��ي ارزد، چون با این کار مي توانند به 
تیم هاي دیگر بروند و قراردادهاي کلان ببندند و 
تمام هزینه ها را جبران و نیز پیشرفت کنند. تنها 
خطري که وجود دارد، لو رفتن ماجراست. حتی 
در این حالت هم با وضع کنونی هیچ هزینه مهمي 
به آنها تحمیل نمي شود، و در نهایت به همان نقطه 
اول مي رسند و به تیم هاي نظامي معرفي مي شوند 
و چیزی را از دست نداده اند. بنابراین جامعه با این 
نحوه برخورد با نیکوکار و بدکردار، به طور طبیعي 
آنان را تش��ویق مي کند که مس��یر بدکرداري را 

بپیمایند.
درباره س��خنان فوق نقدهاي دیگري نیز وارد 
است. ازجمله این که علني شدن موضوع را موجب 
بروز مشکلات در پرونده ها دانسته اند و این که قبلًا 
هم بوده و بدون علني شدن رسیدگي شده است. 
اول این که اگر قبلاً رس��یدگي موثري شده بود و 
متخلفان مجازات مي شدند، طبعاً امروز با این تعداد 
زیاد کارت معافیت برمبناي اسناد ساختگي مواجه 
نبودیم. و یقین باید داش��ت که اگ��ر این بار خوب 
رسیدگي شود، در سال هاي آینده به ندرت با این 
مسأله مواجه خواهیم ش��د. این نگرش نسبت به 
رسانه ها مُخلِّ پیشرفت در برخورد با جرایم است. 
وقتی که به جای تشکر، پیگیری رسانه جوسازی 
معرفی شود نباید انتظار دیگری جز افزایش تخلف 
را داشت. مشکل اصلي این اس��ت که کارت هاي 
صادره جعلي نیست، بلکه اسناد مثبته براي صدور 
آنها جعلي یا ساختگي است که نشان دهنده عمق 
مشکل در مراکزي است که این اسناد از آن جا تهیه 
و سپس پذیرفته شده است. متاسفانه هنوز حتي 
یک اسم هم از کساني که شبکه اصلي انجام این کار 
هستند، در اختیار افکارعمومي قرار نگرفته است و 
با این روند، انتظار نمي رود که در آینده نیز شاهد 
رسیدگي جدي و قضایي به این پرونده باشیم. در 
جامعه اي که چند جوان چند ساعت پس از انتشار 
یک ویدیوي رقص دستگیر مي ش��وند، آیا نباید 
انتظار داشت که این متخلفان را نیز در عرض چند 

ساعت و چند روز بازداشت و معرفی کرد؟

امام جمعه موقت تهران ب��ا تأکید بر این که 
سیاس��ت زدگی، ایج��اد تنش ه��ا و دو قطبی 
کردن دانشگاه ها خیانت است، افزود: از طرفی 
نیز مسأله بی توجهی به مسأله سیاست یعنی 

سیاست گریزی در شأن یک مسلمان نیست.
به گزارش ایرنا، حجت الاسلام والمس��لمین 
کاظ��م صدیقی در خطب��ه دوم نم��از جمعه 

تهران با بیان این که محیط دانشگاه ها باید اخلاقی و دینی باشد و دانشگاه و 
دانشجو سیاست زده نشود، خاطرنشان کرد: طرح خائنانه دشمن در منطقه 
ایجاد فضای سرگرمی داخلی برای جهان اس��لام جهت فراموش کردن 
مسأله اصلی جهان اسلام و منطقه یعنی اسراییل است و این تکفیری ها به 
جای این که با اسراییل و جهانخواران و کسانی که با اسلام عناد ذاتی دارند 

مقابله کنند، سلاح های خود را به طرف برادران خود گرفته اند. 
امام جمعه موقت تهران گفت: دانش��گاه های ما به فضل الهی در فضای 
حس��ینی و ولایی قرار گرفته اند و این حاش��یه هایی ک��ه برخی احزاب و 
سکولارها دوست دارند باش��گاه احزاب قرار دهند، از عقلانیت، واقع بینی 
و اهدافی که خون های پاک ش��هیدان در آن مس��یر ریخته شده، به دور 
است. صدیقی همچنین در بخش دیگری از خطبه هایش تصریح کرد: تیم 
مذاکره کننده هسته ای ایران زیر لوای عزتمدار ولایت فقیه و حمایت قاطبه 

مردم بر حقوق هسته ای ایران پای می فشارد و از آن کوتاه نخواهد آمد.
به گزارش ایرنا، حجت الاسلام والمسلمین کاظم صدیقی در خطبه دوم 
نمازجمعه تهران افزود: تیم مذاکره کننده هسته ای ایران با رهنمودهای 
رهبر معظم انقلاب تاکنون به فضل الهی توانسته روشنگرانه به دنیا نشان 
دهد که ایران اهل مذاکره و منطق است و از موضع اقتدار به شبهات پاسخ 
می دهد. امام جمعه موقت تهران با اشاره به مسأله مذاکرات هسته ای میان 
جمهوری اسلامی ایران و گروه ١+5 گفت: آمریکا هیچ طلبی از ایران ندارد، 
اموال ای��ران را بلوکه کرده و تحریم غیرقانونی و ظالمان��ه را علیه ما به راه 

انداخته  تا کشور را فلج کند و حال نیز مذاکرات را کش می دهد.

محمدجواد لاریجانی در گفت وگو با فرانس 
2۴ درب��اره ش��مار اعدام ه��ا در ای��ران گفت: 
هیچ کس دوست ندارد که ش��مار اعدام ها بالا 
باش��د. این موضوع غمباری است که ما شاهد 
شمار زیاد اعدام های مرتبط با جرایم موادمخدر 
براس��اس قانون موجود هستیم. ما در تلاشیم 
که این قانون را تغییر دهی��م و اگر در تصویب 

این قانون در پارلمان موفق ش��ویم آنگاه 80 درصد اعدام ها از بین خواهد 
رفت. این می تواند خبر مهمی باشد. به گزارش ایلنا، لاریجانی درباره شمار 
روزنامه نگاران بازداش��تی در ایران و از جمله جیس��ون رضائیان خبرنگار 
واشنگتن پس��ت گفت: برخی از خبرنگاران از طرف ماموران اطلاعاتی به 
جرایمی متهم می ش��وند. در ابتدا قضات جرایم افراد را تفهیم می کنند و 
بازجو ها این که این افراد مجرم هستند یا نه را بررسی می کنند و اگر جرایم 
آنها ثابت ش��ود آنگاه به طور رسمی اتهامات به آنها تفهیم می شود و آنگاه 
قاضی در پایان تصمیم گیری می کن��د. امیدوارم که مورد او )جیس��ون 
رضائیان( هرچ��ه س��ریع تر در دادگاه مطرح ش��ود و امیدواری��م که در 
تمامی موارد از وی رفع اتهام ش��ود. وی افزود: هرگونه آزادی وی تنها در 
گرو تصمیم قاضی خواهد بود. بار ها وضع وی را از س��ازمان زندان ها جویا 
شده ایم، وضع س��لامتی وی در حال حاضر خوب است و به حمایت های 
قضایی لازم دسترسی دارد. لاریجانی در پاسخ به این سوال که آیا حملات 
هوایی ایران به مواضع داعش در شمال عراق را تأیید می کنید یا نه؟ گفت: 
اول از همه این که ما این ادعاهای پنتاگون را تأیید نمی کنیم اما باید بگویم 
که این بحران انسانی نتیجه سیاست های شکست خورده و اشتباه آمریکا 
و شماری از متحدان اروپایی اش است. دبیر حقوق بشر کشورمان ادامه داد: 
ما از تمامی جنبش های مردمی برای رس��یدن به دموکراسی در تمامی 
کشورهای اسلامی حمایت می کنیم. اما کاملا مخالف هرگونه استفاده از 
زور و به ویژه استفاده از فعالیت های تروریستی برای جایگزینی دولتی به 

جای دولت دیگر هستیم.

اس��تاد علوم سیاسی دانش��گاه تهران گفت: 
اصلاح طلبی امروز یعنی دموکراس��ی خواهی و 
تلاش در جهت آزادی لذا آن چیزی که اهمیت 
دارد تلاش در جهت آزادی اس��ت و بحث های 
دیگ��ر، بحث ه��ای حاش��یه ای اس��ت. صادق 
زیب��اکلام در گفت و گو با ایلنا، درب��اره جایگاه و 
وضع امروز و گذشته اصلاح طلبان گفت: به نظر 

من موضوع اصلاحات و اصلاح طلبی بعد از 20 سال یا 50 سال این نیست که 
بگویم چه احساسی به امام)س( داشته و دارند.

وی گفت: امروز کسانی با اشاره به گفته های برخی از چهره های منتسب 
به اصلاح طلبی می گویند اصلاح طلبان امام را قبول ندارند پس بیرون از نظام 
هستند. در حالی  که بدون تردید از نظر اصلاح طلبان امام رهبر این انقلاب 
و مرجع تقلید  آنها بوده اس��ت و خود را موظف به تبعیت می دانستند. وی  
خاطرنشان کرد: به نظر من مسأله و بحث امروز اصلاح طلبان این نیست که 
آنها خارج از نظام یا داخل نظام هستند چراکه خود کسانی که این گونه حرف 
می زنند می دانند جریان اصلاحات برآمده از دل همین نظام است و توسط 

چهره هایی هدایت می شود که متعلق به همین نظام هستند.
این فعال سیاس��ی اصلاح طلب گفت: امروز اصلاح طلبان باید فارغ از هر 
بحث حاشیه ای مطرح ش��ده بدانند یکی از ارکان اصلی اصلاح طلبی این 
اس��ت که هیچ فردی با افکار و عقاید سیاس��ی متفاوت و به صرف انتقاد از 
سیاست های دولت را نباید متهم به فعالیت علیه نظام کرد، لذا اصلاح طلبی 
در این جهت حرکت و تلاش می کند. زیباکلام با بیان این که اصلاح طلبی به 
درون، بیرون، خارج و داخل از نظام مربوط نمی شود، تصریح کرد: هرکسی 
به دنبال دموکراس��ی خواهی، اج��رای قانون و عدالت اجتماعی و... باش��د، 
اصلاح طلب است. این استاد علوم سیاسی دانشگاه تهران بیان کرد: صحبت 
از بحث های حاش��یه ای تحت عنوان درون نظام، بیرون نظام و... به نظر من 
از طرف جریان رقیب، اصولگرایی، پایداری ها و جریان های مشابه به وجود 

می آید که بحث اصلی دموکراسی خواهی را تحت تأثیر قرار دهند.

امام جمعه موقت تهران: 

 ايجاد تنش در دانشگاه ها 
خيانت است

دبیر ستاد حقوق بشر: 

با تصويب قانون موادمخدر 80درصد 
اعدام ها از بين می رود

صادق زیباکلام: 
 جريان رقيب می خواهد اصلاح طلبی 

و دموکراسی خواهی را درگير حاشيه کند

معاون تقنینی معاونت پارلمانی ریاست جمهوری 
درباره وض��ع رابطه بی��ن دولت و مجل��س در زمان 
 انتخاب وزیرعلوم در مجلس ش��ورای اسلامی گفت:

 هر چقدر ک��ه وزرا ازس��وی آق��ای روحانی معرفي 
می ش��دند و با عدم رأي اعتماد از سوی نمایندگان یا 
با استیضاح آقاي فرجي دانا روبه رو می شدیم طبیعتا 
روي ارتب��اط دول��ت و مجلس اثر مخ��رب و منفي 

مي گذاشت.
به گزارش خبرآنلاین، محمدرضا خب��از در ادامه 
تصریح کرده اس��ت: آق��اي دکتر روحان��ي با تجربه 
و حض��ور 20س��اله اش در مجلس و ب��ه دلیل آن که 
شخصیت سیاسي ایشان در مجلس شکل گرفته بود، 
هرگز مس��أله این که مجلس در رأس همه امور قرار 
دارد را فراموش نکرد و به نمایندگان و مجلس احترام 
گذاش��ت، یعني مانند دولت گذشته مقابله به مثل و 
جبهه گیري در مجلس انجام نداد، در غیراین صورت 
اگر مقابله به مثل اتفاق می افتاد و فضاي مابین دولت و 
مجلس طوفاني مي شد، مدارا کردن ایشان با مجلس 
بود که  درنهایت آخرین کاندی��دای وزیر علوم با رأي 
بالایي در مجلس توانس��ت از نمایندگان رأي اعتماد 

بگیرد و محبت و مهر بین این دو قوه را افزایش دهد. 
وی با رأی ١٩7 رأی توانس��ت بر کرسي وزارت علوم 
بنشیند که انشاءالله این کش��تي وزارتخانه را که در 
گرداب ه��ا و تلاطم ها قرار داش��ت ناخدایي کند و به 

سرمقصد برساند.
نماینده ادوار مجلس درباره علت انتخاب فرهادی از 
جانب رئیس جمهوری گفت: اولین بار در طول تاریخ 
٣0 و چند ساله بعد از انقلاب اس��ت که براي وزارت 
علوم ٦ نفر را به مجل��س معرفی کردند که به ترتیب 
دکتر توفیقي، دکتر منفرد، دکت��ر فرجي دانا، دکتر 
نیلي، دکتر دانش آشتیاني و نفر آخر هم آقاي فرهادي 
که توانس��ت رأي اعتماد را از نمایندگان کسب کند. 
بنده خودم از همان ابتدا به این دلیل که به جو مجلس 
آگاهی داشتم هرگاه مورد مش��ورت قرار مي گرفتم 

آقای فرهادی را انتخاب می کردم.
معاون تقنینی معاونت پارلمانی ریاست جمهوری 
همچنین گفته اس��ت: ایشان با س��ایر کاندیداهاي 
انتخابي تفاوت بسیار زیادی داش��ته. در صورتي که 
وزراي پیشنهادي قبل از ایش��ان به ترتیب 70 و 7٩ 
و ١0٩ ت��ا رأي داش��تند. اولین تفاوت��ي که می توان 

بین ایش��ان، با بقیه قایل ش��د همان شیخوخیت و 
جاافتادگ��ي آقاي فرهادي نس��بت به س��ایر وزرای 
انتخابی دیگ��ر بود. یعن��ي ش��خصیتي نبودند که 
مسئولیت کمي در نظام داشته باش��ند. دوم این که 
ایش��ان در دولت هاي بعد از انقلاب مس��ئولیت های 
زیادی داش��تند. در دولت هاي مقام معظم رهبري، 
آقایان رفسنجاني و خاتمي دارای سمت بوده و فقط 
در دولت آقاي احمدي نژاد مس��ئولیتي نداش��ته اند. 
درح��ال حاضر ه��م در دولت آق��ای روحانی رئیس 
هلال احمر بوده اند، بنابراین این مسائل یک اطمینان 

خاطري را براي نمایندگان به وجود آورد.
 وی در ادام��ه این بحث گفت: وقتي آقاي فرهادي 
از سوی رئیس جمهوری انتخاب شد، خبرگزاري هاي 
مخالف دولت شروع به سمپاشي و تخریب علیه ایشان 
کردند که خوش��بختانه جلوي آنها گرفته ش��د ولي 
ب��رای وزراي انتخابی قبل از آق��ای فرهادی تخریب 
و بمباران ها ادامه داش��ت. در هم��ان روز اول که نامه 
رئیس جمهوري در مجلس خوانده شد تا اسم محمد 
فره��ادي در مجلس آمد کلمه چهار چهار از س��وی 
نمایندگان گفته ش��د. زمانی هم که م��ا از پله هاي 

هیأت رئیسه درحال پایین آمدن بودیم نمایندگان به 
ما تبریک می گفتند و روبوسي مي کردند. ما یک سال 
دنبال رأي وزی��ر بودیم. بعضي نماین��دگان عقیده 
داشتند آقای فرهادی بالاي 200 ،250 تا رأي خواهد 
آورد. محمدرضا خباز در پایان سخنان خود کم کاری 
معاونت پارلماني مجلس در مورد استیضاح فرجي دانا 
و ع��دم رأی اعتماد نمایندگان ب��ه وزرای انتخابی را 
نفی کرد و گفت: اگر مي خواهند جنبه های منفي را 
برعهده ما بگذارند مثبت ها را هم باید در نظر بگیرند. 
مثل همان گل هایي ک��ه زدیم گل هایي که خوردیم 
را قبول مي کنیم. م��ا ١٦ گل زده ایم و 2 تا خورده ایم. 
عده اي از بیرون تخریب مي کردند و توانستند این فضا 
را به وجود آورند. آنها به دنبال این بودند که دانشگاه ها 
را مرکز فعالیت سیاسي موردنظر خودشان قرار بدهند 
به دلیل این که این وزارتخانه با نسل جوان در ارتباط 
است برایش��ان خیلي مهم بود در نتیجه هر دو طیف 
تلاش کردند کس��ي که ن��گاه اصلاح طلب��ي دارد بر 
کرسي این مسئولیت نشیند تا بتواند دانشگاه ها را به 
آرامش نسبي برساند و موجبات رشد کشور را فراهم 

آورد.
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